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1. Godkendelse af dagsorden, v. Rikke Holm Bramsen 

Godkendt 

 

2. Ny institutleder. Præsentation af ny institutleder, v. Rikke Holm Bramsen 

Indledningsvis præsentation af sekretariatsleder Jonas Havelund, der er leder af det nyoprettede 
fællessekretariat for Institut for Psykologi og Institut for Idræt og Biomekanik. 

Rikke Holm Bramsen præsenterede sig selv for institutrådet. Hun lagde vægt på, at hun er ansat som leder 
og ikke forsker. I præsentationen lagde hun vægt på en ambition om at være inddragende og transparent i 
sin ledelsesstil. 

Hun ser institutrådet som et centralt organ bl.a. til fælles drøftelse af kultur på institut og dets arbejdsmiljø.  

Susanne S. Pedersen fortsætter som viceinstitutleder frem til årsskiftet.  

 

3. KOP-23 Orientering omkring udfaldet af KOP-23 v. Uffe Holmskov 

Uffe Holmskov fremlagde i hovedtræk, hvorledes besparelserne er tilvejebragt på instituttet. De primære 
tiltag fra 2024 og frem er: 

• Der er en forventning om at øge overheadindtægterne de kommende år. 

• Der ligger en besparelse på 2 mio. kr. på fastløn (direkte lønomkostninger og lønomkonteringer) 

• Besparelse på DVIP på 100.000 kr. (primært hjemtagelse af specialevejledning) 

• Ændring af regler for annuum og frikøb.  

Uffe kvitterede for samarbejdet med TR og takkede Institutrådet for dets engagement. 

 

4. Esbjerg - Status på psykologiuddannelsen i Esbjerg v. Uffe Holmskov 

Der arbejdes på en akkreditering som ny uddannelse frem for som en filial af den eksisterende uddannelse 
(en filial kan kun eksisterende i max seks år uden egentlig akkreditering). Der sigtes mod et optag på 50-75 
studiepladser. I juni afholdes møder med lokale parter i og omkring Esbjerg for at sikre den lokale opbakning 
og dokumentere dialogen med de mulige aftagere.  

Forventet opstart i 2025 med mulighed for at opbygge forskningsinfrastruktur fra 2024, herunder 
ansættelser med tjenestested i Esbjerg. Etableres uddannelsen er der tildelt SDU 2 mio. kr. pr. år i fem år til 
opbygning af forskningsinfrastrukturen (pt- under forudsætning af et optag på 75 studerende). 

Studenterrepræsentanter fremhævede vigtigheden af at få inddraget et studenterperspektiv i tilblivelse og 
promovering af uddannelsen, hvilket institutleder Rikke Holm Bramsen støttede op om.  
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Der pågik en drøftelse af Institut for Psykologis involvering i uddannelsen i Esbjerg. Uffe Holmskov 
fremhævede, at engagement og involvering fra instituttets nuværende ansatte er af afgørende betydning 
for, at uddannelsen kan blive en succes. Affødt af dette fulgte en diskussion af institutrådets formelle rolle i 
denne sag og også mere generelt. 

 

5. Næste møde. Ønsker til emner ved næste institutrådsmøde d. 18.9.2023 

Der blev fremfør flere forslag til emner på det kommende møde: 

• Studiemiljø - Inddragelse af de studerende på tværs af årgangene 

• Miljø/forening for studentermedhjælpere 

• Arbejde på et taxameterløft 

• Drøftelse af mulighed for at få indført specialeforsvar for individuelle specialer 

• Fokus på vejledning af specialer. 

• Tilbagemelding på SDUs strategi. 

• Opsamling på initiativer (f.eks. årshjul), herunder f.eks. ligestillingsudvalg 

• Nyt fra ph.d.-udvalget og akademisk råd. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


